
 
 

 
 
 
 
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande angående brottsförebyggande 
arbete 
 
Sedan 1 juli 2023 gäller en ny lag om kommunens ansvar för det brottsförebyggande 
arbetet. 
Enligt lagen ska kommunerna kartlägga brottsligheten inom sitt geografiska område och 
ta fram en lägesbild.  
 
Utifrån lägesbilden ska kommunen sedan ta ställning till behovet av åtgärder och 
besluta om en åtgärdsplan. Kommunen ska också ta ett visst ansvar för samordningen 
av det lokala brottsförebyggande arbetet och inrätta en samordningsfunktion. 
Regeringen har betonat att det brottsförebyggande arbetet ska prioriteras och att de 
förebyggande insatserna ska göras på ett systematiskt och evidensbaserat sätt. 
 
Brottsförebyggande rådet har gjort uppföljningar som visar på att en relativt stor andel 
av kommunerna har ett stort arbete framför sig för att nå upp till de krav som den nya 
lagstiftningen ställer på kommunerna. 
 
Det finns risk att insatserna som genomförs idag i kommunerna är ineffektiva och inte 
leder till minskad brottslighet. Man kan till exempel se att det ofta saknas en koppling 
mellan identifierade brottsproblem och åtgärder. Arbetet följs också sällan upp utan man 
jobbar vidare från år till år utan kunskap om det är verkningsfullt. 
 
 
Med hänvisning till ovanstående önskar vi  svar på följande frågor: 
 
Har kommunen gjort en kartläggning av brottsligheten enligt denna lag? 
 
Hur ser sammanställningen över brottsligheten i kommunen ut? 
 
Vilka förebyggande åtgärder föreslås? 
 



Hur ser åtgärdsplanen ut? 
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